
 

 



 

 

VVD-Gorinchem: Lokaal Liberaal! 
 

Wij als lokale liberalen willen dat Gorinchem een stad is waar  inwoners met plezier wonen, 
waar mensen zich vrij voelen en waar ze hun eigen leven vorm kunnen geven. VVD-

Gorinchem wil dat bedrijven alle kansen krijgen en dat er werkgelegenheid is voor de 
inwoners van de stad en uit de nabije omgeving. We zetten in op een gemeente, die de 

samenwerking zoekt met alle spelers en inspeelt op de initiatieven uit de stad. Een gemeente 
die in de eerste plaats een faciliterende rol neemt. 

 
We zijn een volledige stad. We zijn een middelgrote stad. We hebben een regio functie en we 

kunnen niet zonder de bredere omgeving om ons heen. We hebben door onze ligging in de uithoek 
van Zuid-Holland ook connecties met meerdere provincies, zoals Noord-Brabant en Gelderland. We 

zijn ook nauw verbonden met Utrecht, Dordrecht, maar ook de Brabantse stedenband. We zijn dus 
deel van een groter geheel. 

 
We willen een stad zijn met een kleine overheid en met lage kosten voor de inwoner. 

 
VVD-Gorinchem doet dat met een brede blik en een weloverwogen programma. Het belang van de 

inwoners van Gorinchem staat voorop.  
 
VVD-Gorinchem is verbonden aan een landelijke partij, maar opereert volledig autonoom. We zijn daarin 
gelijk aan elke Gorinchemse lokale partij. Wel hebben we het grote voordeel van korte lijnen met onze 
buurgemeenten, provincie en rijk. 
 
Onze basis ligt in de vijf liberale kernpunten: 
Vrijheid, verantwoordelijkheid, verdraagzaamheid, gelijkwaardigheid en sociale rechtvaardigheid. 
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Inleiding 
 

De afgelopen vier jaar hebben we de schulden van de gemeente zien stijgen, de kosten 
voor de inwoners gaan omhoog en de service kan veel beter. En dit alles reeds voordat de 

coronacrisis plaatsvond. VVD-Gorinchem is een voorstander van een kleine gemeentelijke 
overheid die in de grote lijnen faciliteert, maar haar ondernemers en inwoners juist ook vrij 

laat om zelf dingen te ondernemen en verantwoordelijkheid te nemen. De afgelopen vier jaar 
hebben we immers gezien dat de beste initiatieven van de inwoners en ondernemers zelf komen 

en niet vanuit de gemeentelijke overheid. 
 

Met verstandig en vooral liberaal beleid kunnen we de komende jaren Gorinchem verder 
moderniseren.  

 
Iedereen is welkom in Gorinchem. We geven ondersteuning aan degene die het op eigen kracht niet 

redden. 
 

De bereikbaarheid van onze stad is een in het oog springend en hardnekkig probleem. Voor een leefbare 
stad om in te wonen en werken, is het belangrijk dat men goed kan reizen tussen A en B. Hiervoor moeten 

we investeren in infrastructuur voor auto’s, fietsen en het openbaar vervoer. Ook de digitale bereikbaarheid 
heeft een boost nodig. Na herhaaldelijke oproepen vanuit  VVD-Gorinchem is er eindelijk voorzichtig zicht op 
de aanleg van glasvezel. Om ook in de nabije toekomst een aantrekkelijke stad te blijven om te wonen en 
werken is een goede internetverbinding cruciaal. Dit zagen we ook tijdens de coronacrisis toen men massaal 
van digitale infrastructuur afhankelijk was. 
 
De krapte op de woningmarkt is ook in  Gorinchem merkbaar. De belangrijkste oplossing is bouwen, bouwen 
en nog eens bouwen. Dit vraagt om een goed integraal stadsontwikkelingsplan en de snelle uitvoering 
daarvan. We willen de Linge-oevers ontwikkelen en de Schelluinsestraat. En kijken naar de andere plekken 
in Gorinchem waar nog ruimte is. Hierbij dient de gemeente oog te houden voor betaalbare woningen voor 
eenpersoonshuishoudens en starters. De kwaliteit kan en moet omhoog. 
 
Klimaat heeft voor iedereen hoge prioriteit. Met elkaar moeten we verantwoordelijkheid nemen om voor 
een leefbare toekomst te zorgen. Met de energietransitie staan we  voor een  grote opgave. Hierbij moeten 
we realistisch zijn, Gorinchem kan dit namelijk niet alleen. Daarom willen we actief blijven samenwerken met 
de gemeenten in de regio. De plannen  om windmolens te plaatsen in natuurgebieden en naast woonwijken 
zijn ondoordacht. Wij willen inzetten op energiebesparing en zonnepanelen op daken van scholen, 
sporthallen, huizen en bedrijven.  
 
De basis voor alles wat we doen: Vrijheid, verantwoordelijkheid, verdraagzaamheid, gelijkwaardigheid en 
sociale rechtvaardigheid. 
 
Wij als lokale liberalen gaan voor u aan de slag om dit te realiseren. 
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Rol van de gemeente 
 

De gemeentelijke organisatie is er voor de inwoners en de bedrijven. Zij houdt zich zoveel 
als mogelijk op afstand. De overheid hoeft zich niet overal mee te bemoeien. VVD-

Gorinchem wil een overheid die zich beperkt tot de zaken waarin zij werkelijk een rol in kan 
en heeft te spelen. 

 
Voor bedrijven en inwoners moet de gemeente servicegericht zijn. Benaderbaar, open, eerlijk, 

transparant en communicatief. De gemeente is er immers voor haar inwoners. Dat geldt voor de 
raadsleden en de ambtelijk medewerkers, maar ook voor de wethouders en de burgemeester. 

Goede communicatie tussen de gemeente en haar inwoners is immers cruciaal. De digitale relatie 
tussen de inwoners en de gemeente kan beter en vooral moderner. Een digitaal loket om 

bijvoorbeeld een verhuizing of vergunning te regelen moet goed en makkelijk functioneren. 
 

 
VVD-Gorinchem vooruit 

De taken van de Gorinchemse overheid 
Wij willen dat de gemeente haar inwoners de vrijheid en ruimte geeft om eigen initiatieven te ontwikkelen. 

De gemeentelijke rol moet daarbij vooral ondersteunend en faciliterend zijn en slechts daar waar gewenst. 
Het is goed om inwoners de ruimte te geven. De gemeente moet zich niet overal mee willen inlaten. Er leven 
vele goede ideeën in Gorinchem! We willen een kleine effectieve en efficiënte overheid die zich op haar 
kerntaken richt. We halen expertise van buiten waar nodig. Niet alle expertise hoeft in huis aanwezig te zijn, 
het is vaak beter expertise van buiten te halen voor bepaalde projecten. Zo heb je up to date kennis voor de 
oplossing van vraagstukken. Ook op het gebied van zorgvuldige aanbestedingen is gebleken dat kennis en 
expertise een vereiste is.   
 
In de te nemen besluiten worden de belangen van inwoners gewogen in het algemeen belang. Er is nauw 
contact met de inwoners en partijen die een belang hebben. Wij kijken naar de toekomst, naar wat mensen 
willen en kunnen.  
 
Het is belangrijk dat Gorinchemmers zich vrij voelen in de stad, vrij om initiatieven te nemen en vrij om hun 
leven te leiden, zoals zij dat zelf willen. Maar ook verantwoordelijkheid voor de mede inwoners en 
verantwoordelijkheid voor milieu en leefomgeving zijn belangrijke aspecten. VVD-Gorinchem zet ook dáár in 
op eigen initiatief, vrijheid en verantwoordelijkheid. Een overheid hoeft niet alles te regelen. 
Overheidsbemoeienis kan onze  vrijheid beperken, dat willen we zo veel als mogelijk voorkomen.  
 
Wijken 
VVD-Gorinchem gaat uit van drie á vier, vijf wijken omdat met grotere eenheden de effectiviteit en efficiëntie 
is gediend. Wij delen de wijken in naar functie en naar geografie. Woonwijken, industriewijken en de 
binnenstad. Elke soort wijk heeft zijn eigen problematiek waarmee de gemeente rekening moet houden. 
Door dit andere perspectief op wijken kun je als gemeente beter je rol vervullen en door de schaal te 
vergroten kan men effectiever te werk gaan en kostenvoordelen realiseren.  
 
VVD-Gorinchem zet zich actief in op wijkniveau. Voor iedere wijk houden wij de behoefte in de gaten. Niet 
alleen als het gaat om groenvoorziening of veiligheid, maar ook als het gaat om verkeersdruk en de wensen 
van inwoners in relatie tot voorzieningen. 
 
Regionale samenwerking 
Gorinchem is geen eiland. We zijn een deel van de direct omliggende regio. Maar ook de ‘cirkel’ daarbuiten 
betreft ons. Het is belangrijk om samen te werken met regionale partners en belanghebbenden. Daaruit 
ontstaan samenwerkingsmogelijkheden en taakverdelingen. Vergroting van gemeenten of intensivering van 
de samenwerking is daarbij een optie. 
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VVD-Gorinchem maakt onderdeel uit van een grotere partij die zowel in onze buurgemeenten, onze regio, 
de provincie en Den Haag vertegenwoordigd is. Zo kunnen we door samenwerking de belangen van 
Gorinchem op al die niveaus dienen.  
 
Democratisch functioneren 
De rol van de gemeente is om besluiten te nemen. Die besluiten dienen zich op het algemeen belang te 
richten. Bij elk besluit dient dat te worden gewogen. Aan alles zit ook een financieel component. Bij de 
besluitvorming dient dat ook een belangrijke plaats te krijgen vanuit het besef dat we met belastinggeld te 
maken hebben dat door de inwoners wordt opgebracht.  
 
De gemeentelijke democratie staat niet los van de besluiten die op provinciaal of landelijk worden genomen. 
Maar de gemeentelijke democratie heeft een belangrijke rol op heel veel terreinen. Van sociaal beleid tot 
infrastructuur en onderwijs. Daarbij hoort een goede kwaliteit van besluitvorming. Een besluitvorming die 
democratisch is. Waarbij de beleidsmakers met beleidsvoorstellen komen die gebaseerd zijn op goede 
probleemanalyses waarbij ook de effecten van het beleid zorgvuldig in kaart gebracht zijn.  
 
Om dat goed te doen is goede voorbereiding, afweging en democratische besluitvorming nodig. VVD-
Gorinchem wil daarbij niet op ’stoeptegel’ niveau besturen maar juist naar de lange termijn kijken. Wij willen 
een goed  debat en een democratisch proces. Transparantie en kwaliteit zijn daarbij noodzakelijk. Een 
gezonde balans van macht en tegenmacht, controle en het afleggen van verantwoording horen daarbij. 
Daarnaast is een goede evaluatie cruciaal voor de gezondheid van de lokale democratie. 
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Bereikbaarheid van en naar onze stad 
 

Wij blijven mobiliteit boven aan onze lijst zetten, een vlotte en veilige doorstroom binnen 
de gemeente, de verkeersstromen tussen oost en west, verkeersveiligheid en de 

bereikbaarheid van de binnenstad en de belangrijkste plekken waar veel mensen en 
goederen naar toe gaan.  

 
De laatste jaren was er veel te doen over bereikbaarheid. De raad heeft een mobiliteitsvisie 

vastgesteld, waarin globaal beschreven staat hoe we Gorinchem tot 2040 bereikbaar willen 
houden. Voor ons heeft een goede en snelle ‘Rondweg Noord’ oost-west verbinding, voor fietsers 

en automobilisten, de prioriteit.  
 

VVD-Gorinchem vooruit 
Verkeer binnen Gorinchem 

Er is nu slechts één oost-west verbinding; de Concordia brug en de Concordiaweg. Die zitten aan hun 
maximale capaciteit. Dat vraagt om een duurzame oplossing. Zeker nu we in de toekomst de vleugels van 

de stad, langs de Linge willen ontwikkelen. Een Rondweg Noord, moet er komen. De bestaande route over 
Papland kan die rol niet aan en de snelweg is ook geen oplossing. 

  
De ontwikkeling van de elektrische fietsen vraagt om een aanpassing van het fietsnetwerk. We willen brede 
goede fietspaden voor de verbindingen in de stad, ook voor de nieuwe snelfietsen. De stad (vooral het 
westen en centrum) loopt hier in achter. De verkeerswegen moeten met een toename van 
verkeersdeelnemers veilig zijn en blijven. Wij hebben een brede focus op infrastructuur waarbij alle delen en 
vooral ook de gebieden buiten onze stad goed op elkaar worden aangesloten. Gorinchem is immers groter 
dan alleen de historische binnenstad.  
 
De ‘kerngebieden’ in Gorinchem dienen goed en veilig bereikbaar te zijn, hier is verbetering zeker mogelijk. 
Deze kerngebieden zoals het Piazza-centrum, de scholen, het ziekenhuis en dergelijke dienen goed 
bereikbaar te zijn zodat de woonwijken geen extra verkeer hoeven af te handelen. We maken een netwerk 
i.p.v. de mengelmoes aan fietspaden die we nu hebben. 
 
De Concordiabrug over het Merwede kanaal staat erg lang open en dit komt ook in de spits te veel voor. De 
afspraken met provincie en Rijkswaterstaat dienen nageleefd en waar nodig aangepast te worden. Zo zorgen 
we ervoor dat de bruggen niet in de spits openstaan. 
 
De files in de stad in de spits zijn een steeds terugkerende hinder en vraagt om oplossingen. Er gaat in één 
keer veel verkeer de stad in en uit. Dat kunnen de bestaande wegen niet verwerken. De kruising bij het Piazza 
winkelcentrum en voor het stadhuis zijn daar niet op berekend. VVD-Gorinchem denkt daarbij aan een 
oplossing via de Schelluinsestraat. Maar ook elders in de stad speelt dit probleem. 
 
Vrachtvervoer is een probleem voor de smalle wegen en kleine straatjes van onze stad. Ook milieu en 
geluidoverlast spelen een rol. Dat vraagt om radicale oplossingen. Met de inwoners kunnen we ons hier over 
buigen. In bepaalde delen van de stad is er al een vrachtwagenverbod voor doorgaand vrachtvervoer 
ingesteld, dit kan voor meer locaties de oplossing zijn.  
 
In Gorinchem-Noord komt een nieuw bedrijventerrein. Een aansluiting op de snelweg van het nieuwe 
bedrijventerrein is van wezenlijk belang. Er zijn toezeggingen vanuit de provincie, Den Haag en 
Rijkswaterstaat. Maar in de tussentijd moeten we wel doorgaan met de overige infrastructuur met 
betrekking tot het bedrijventerrein. 
 
Fietsen 
Op de fiets is de gehele stad goed te bereiken, maar op de hoofdwegen is het vooral in de spitsuren erg druk 
en is de situatie niet overal veilig. De Haarweg en de Haarsekade zijn drukke wegen, smal met veel fietsers 
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en autoverkeer. Deze wegen en bruggen dienen echt veiliger gemaakt te worden, zeker met oog op de vele 
scholieren die hier gebruik van maken.  
 
De elektrische fiets zorgt ervoor dat meer ouderen op de fiets stappen. Ook gebruiken steeds meer forenzen 
een snelle elektrische fiets. Dit vraagt van ons als gemeente om meer aandacht te geven aan de veiligheid op 
de fietspaden. Wij zijn voorstander van veilige, brede doorgaande snelfietsroutes, dit dient onderdeel van de 
nieuwe oost-west verbinding te zijn. 
 
OV-fietsen op het station zijn een uitkomst. Dat is nu onderontwikkeld. Daar moet verandering in komen. Bij 
de herinrichting van het stationsgebied dienen de OV-fietsen op een zichtbare locatie te staan, zodat reizigers 
makkelijk de fiets kunnen pakken om naar hun bestemming te gaan. 
 
Voetgangers en wandelaars 
De stadswallen bieden een mooie (rond)wandeling die nog verdere verbetering behoeft, zeker nu Gorinchem 
de mooiste vestingstad van Nederland is. Maar ook Buiten de Waterpoort en het gebied buiten de Dalemse 
Poort. Verder kent Gorinchem nog het Gijs van Andelpark in west. VVD-Gorinchem zet in op meer 
wandelgebied in of dicht bij de stad. Veiligheid en toegankelijkheid voor voetgangers staat voorop.  
 
De looproutes van de parkeerplaatsen (Stadhuisplein, Kweeklust en Kazerneplein) naar de winkelgebieden 
in de stad dienen duidelijk en aantrekkelijk te zijn, nu is dat voor reizigers van buiten Gorinchem een 
onaantrekkelijke wandeling. Ze zijn de toegang tot onze stad en die dient gastvrij en veilig te zijn. 
 
Verkeer van en naar Gorinchem 
Gorinchem is niet los te zien van de regio, de omliggende steden en dorpen, maar ook verder daarbuiten. 
Een goede verbinding van en naar Gorinchem is van groot belang. Dit geldt voor alle vormen van transport: 
de auto, de fiets en het openbaar vervoer. Om dat te bereiken zullen we nauw samen moeten werken met 
de omliggende gemeenten. Door een goede relatie met de omliggende gemeenten en een blijvende lobby 
richting de provincie en het rijk, blijven we ons inzetten om ervoor te zorgen dat Gorinchem goed te bereiken 
is en goed is aangesloten op de steden om ons heen. 
 
De files op de snelwegen van en naar Gorinchem zijn een groot probleem, ook voor onze stad. Het is een 
belangrijk punt in onze inzet op regionaal, provinciaal en landelijk niveau. Er komt een nieuwe brug over de 
Merwede. VVD-Gorinchem zet in op goede aansluiting van en naar de stad op deze nieuwe zo broodnodige 
verbetering van de voor Gorinchem zo belangrijke infrastructuur. De verbredingen van de A27 en de A15 zijn 
een eerste stap naar het oplossen van de bottlenecks bij knooppunt Gorinchem en het tegengaan van 
sluipverkeer. We houden nauw in de gaten wat de werkzaamheden gaan betekenen voor de verkeerssituatie 
in en rondom de stad. 
 
De centrale ligging van Gorinchem maakt de stad aantrekkelijk om in te wonen, te werken en om naar school 
te gaan. Gorinchem is de poort naar de Randstad en Noord-Brabant. Dat betekent dat we de OV-verbindingen 
met Utrecht, Breda, Dordrecht en Rotterdam zeer belangrijk vinden. VVD-Gorinchem zet in op een hoge 
frequentie en snelle verbindingen. Zo maken en houden we Gorinchem bereikbaar. 
 
Veerdienst 
De veerdienst is niet kostendekkend dus dragen wij vanuit de gemeente bij aan de exploitatie. VVD-
Gorinchem beseft ook dat er altijd een bijdrage gevraagd zal worden. Die willen we zo klein mogelijk houden. 
Wij zien de veerdienst niet als een gemeentelijke taak. Wij willen de veerdienst verzelfstandigen en in 
concessie uitgeven. De andere gemeenten die profiteren van deze dienst dienen daar in deel te nemen. Zij 
dienen mede het risico te dragen op de exploitatie. Tekorten worden middels een subsidie afspraak 
ondersteund. Via een aanbesteding kan dan de beste partijen met de beste oplossing en prijs worden 
geselecteerd.  
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Veiligheid 
 

VVD-Gorinchem wil dat iedereen in Gorinchem veilig is op straat, op school en in zijn eigen 
huis. Een veilige stad is een leefbare stad. Handhaving is daarbij cruciaal. 

 
Politie en andere hulpverleners 

De politie en boa’s moeten handhaven en voorkomen. Voorkomen doe je door aanwezig te zijn 
op straat en te weten wat er speelt in de stad. Politieagenten en boa’s zijn de oren en ogen in 

de stad. VVD-Gorinchem wil meer aanwezigheid van agenten en boa’s, het liefst ‘op de fiets’. 
Dicht bij de inwoners, zichtbaar, actief, aanwezig en aanspreekbaar voor iedereen. 

 
Hulpverleners en publieke dienstverleners spelen een belangrijke rol in onze maatschappij. Wij als 

lokale liberalen zijn trots op deze mensen die 24/7 voor ons klaarstaan bij noodgevallen. Geweld, 
agressie en intimidatie zijn onacceptabel en moeten hard en daadkrachtig worden aangepakt.  

 
Criminaliteit 

Voorkomen is beter dan genezen: handhaven, toezicht, tijdig ingrijpen, samenwerking met andere 
instellingen, op tijd signalen uit de samenleving oppikken zijn zeer belangrijke onderdelen om criminaliteit 

omlaag te brengen. Veel criminaliteit in Gorinchem is onderdeel van nationale criminele netwerken. Een 
goede samenwerking met de nationale politie is een must om ondermijning aan te pakken. 
 
Huiselijk geweld 
Huiselijk geweld wordt steeds meer gemeld doordat omstanders en professionals de signalen beter 
herkennen en weten waar en hoe ze het moeten melden. De gevolgen voor de slachtoffers van geweld zijn 
vreselijk en werken nog heel lang door in hun leven. Er dient voldoende en adequate opvang en zorg te zijn 
voor de slachtoffers en een extra inzet op preventie. 
 
Radicalisering 
Nederland heeft veel maatregelen getroffen om radicalisering (in al haar vormen) te voorkomen. Ook in 
Gorinchem kijken we niet weg en treden we op tegen boodschappen die aanzetten tot haat en geweld. 
Belangrijk hierbij is opnieuw om vroeg signalen uit de samenleving op te pikken. Dit vereist een goed 
aanspreekpunt bij politie.  
 
Privacy 
Voor VVD-Gorinchem is bescherming van persoonsgegevens enorm belangrijk. Het is een onmisbare 
voorwaarde voor vrijheid en veiligheid. In het kader van de bescherming van persoonsgegevens richt de 
gemeente haar taken zo in dat de privacy en persoonsgegevens zijn beschermd. De balans tussen privacy en 
veiligheid dient nauwkeurig gewaarborgd te worden. 
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Sport  
 

Sport is niet alleen voor de gezondheid belangrijk, maar ook voor de nodige sociale binding. 
De sportverenigingen zijn een plek waar mensen elkaar ontmoeten. De gemeente pakt een 

ondersteunende en faciliterende rol. 
 

VVD-Gorinchem vooruit 
Sporten 

VVD-Gorinchem is een voorstander van breedtesport. Door sport ontmoet je andere mensen en 
leer je omgaan met winst en verlies. In Gorinchem zijn er vele mogelijkheden voor jong en oud. De 

activiteiten van Gorinchem Beweegt steunen we zolang het zich op sportief bewegen blijft 
concentreren. Dat is in de eerste plaats de eigen verantwoordelijkheid van ieder mens zelf. Een goede 

samenwerking tussen de gemeente, sportverenigingen en Gorinchem Beweegt is cruciaal en daar 
willen we graag aan bijdragen.  

 
De sportclubs bepalen wat ons betreft zo veel mogelijk hun eigen beleid, werven hun leden en zorgen in 

principe voor hun eigen financiële dekking. De gemeente ondersteunt wanneer dat echt noodzakelijk is. 
We juichen eigen initiatief aan.  

 
Sportfaciliteiten en duurzaamheid 
VVD-Gorinchem wil dat de gebouwen die eigendom zijn van de gemeente worden voorzien van 
zonnepanelen om zo de energierekening van de gebouwen omlaag te krijgen en bij te dragen aan de 
energietransitie. Goed voor de portemonnee én het milieu dus.  
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Cultuur 
 

Voor VVD-Gorinchem is cultuur een belangrijk onderdeel van de samenleving in 
Gorinchem. Daarbij heeft de gemeentelijke overheid een rol maar in de eerste plaats de 

inwoners en de cultuuraanbieders en kunstenaars zelf. De beste ideeën komen immers vaker 
bij de inwoners zelf vandaan. 

 
Cultuureducatie is voor VVD-Gorinchem zeer belangrijk. Dit verbreedt de blik van de leerlingen 

en leert ze vaardigheden die belangrijk zijn voor hun persoonlijke ontwikkeling en zelfontplooiing. 
Dit is een taak voor de scholen en relevante partijen.  

 
Voor inwoners die financieel niet in staat zijn om aan cultuuronderwijs deel te nemen stelt de 

gemeente een bijdrage ter beschikking. Iedereen moet kunnen meedoen. 
 

Cultuurfonds 
VVD-Gorinchem wil de initiatieven op het gebied van cultuur laten bloeien. Daartoe richten we een 

cultuurfonds op daarin stoppen de gemeente en sponsoren geld. Een commissie wordt aangesteld om 
aanvragen te beoordelen. Zo krijgen meer mensen elk jaar de kans op subsidie en wordt de pot eerlijker 

verdeeld. We willen de invulling van kunst in de stad verplaatsen van de gemeente naar de beoefenaars en 
anderen met goede initiatieven op dit gebied. De kunsten in Gorinchem verdienen een cultuurfonds waaruit 
goede initiatieven op het gebied van kunst kunnen worden gefinancierd. VVD-Gorinchem laat graag de 
private initiatieven bloeien. Dat geldt voor de podiumkunsten maar ook voor alle andere vormen van kunst. 
Cultuur is namelijk veel meer dan een podium. 
 
Podia 
In Gorinchem zijn diverse podia en een groot aanbod aan (amateur)voorstellingen. Veel daarvan zijn 
succesvol en uniek. Echter, De Nieuwe Doelen wordt al tijden slechts zeer beperkt gebruikt en de exploitatie 
is meermaals mislukt. Al jaren is het een grote kostenpost en heerst er grote besluiteloosheid bij de 
gemeente hoe hier mee verder te moeten. Een groot podium in Gorinchem heeft niet kunnen opboksen 
tegen de grote theaters in de buurt (Dordrecht, Utrecht, Breda ed.). De gemeenteraad dient een beslissing 
te maken en het nut en noodzaak van een groot podium goed en zorgvuldig af te wegen. Hierbij dienen we 
te kijken naar hoe andere steden met hetzelfde probleem dit aangepakt hebben en met welke resultaten.  
 
Bibliotheek 
De bibliotheek in haar traditionele vorm als boekenuitleenplek is door de tijd grotendeels ingehaald. Dat 
vraagt om verandering en aanpassing aan de nieuwe tijd. Wij zien de rol van de bibliotheek als plek om kennis 
op te doen in brede zin dus niet slechts door de geschreven tekst. Je moet er kunnen studeren, lezingen voor 
inwoners en door inwoners kunnen volgen, een faciliteit voor scholing/cursussen en kennis overdragen. De 
bibliotheek moet die ommezwaai snel maken. Dat is in eerste plaats de verantwoordelijkheid en opdracht 
voor de organisatie zelf. Vanuit de gemeente moeten we daar op sturen, stimuleren zodat het snel en goed 
wordt uitgevoerd. 
   
Analfabetisme bestaat nog steeds in Nederland. Taalvaardigheid is onmisbaar om te kunnen functioneren in 
de maatschappij. Wat VVD-Gorinchem betreft ligt deze taak primair bij het onderwijs.  
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Onderwijs 
 

Gorinchem heeft een belangrijke onderwijs functie. We hebben veel onderwijsinstellingen 
op het gebied van lager en middelbaar onderwijs. We bedienen daarmee de onderwijsvraag 

vanuit de stad zelf maar ook uit de omliggende regio. De kwaliteit is goed en dat moet zo 
blijven. Die verantwoordelijkheid nemen wij als lokale liberalen zeer serieus. Onderwijs is voor  

VVD-Gorinchem een investering in de toekomst! 
 

Er is de afgelopen jaren heel veel geïnvesteerd in onderwijsvoorzieningen. De gemeente dient 
zich te houden bij de taken die zij wettelijk op dit gebeid heeft. Natuurlijk zijn eigen initiatieven op 

het gebied van onderwijs welkom. We beschouwen ze positief en laten de partijen daarbij hun 
plannen ontwikkelen, uitvoeren en financieren.  

 
Ook voor onderwijs staat Gorinchem niet als een eiland in de wereld. Ook daar dienen we aangesloten 

te zijn bij onze directe en iets verdere omgeving. Er komen kinderen naar de stad voor onderwijs en er 
gaan ook een heleboel kinderen naar elders om te leren. Daarvoor is bereikbaarheid belangrijk, vooral 

OV. We verkeren in de gelukkige situatie dat vanuit onze stad diverse onderwijs instellingen goed zijn te 
bereiken. Onze jeugd maakt daar al gebruik van. Het vervoer naar en van die instellingen verdient daar waar 

nodig verbetering. 
 
VVD-Gorinchem kijkt vooruit 
Brede scholen 
VVD-Gorinchem is voorstander van het brede scholen concept. Deze integrale aanpak tussen onderwijs, 
opvang en naschoolse activiteiten is goed voor het kind en de ouders. Onze overtuiging is dat er nog meer 
uit dit concept kan worden gehaald.  
 
De toegang en het gebruik van de gebouwen waarin de brede scholen zijn gevestigd kan nog beter benut 
worden. Juist ook buiten de reguliere schooltijden. De gebouwen zijn daarop ingericht. Multifunctioneel 
gebruik van de gebouwen van deze scholen willen we stimuleren. De zogenaamde pleinen zijn destijds ook 
gebouwd voor andersoortig gebruik, maar worden daartoe te weinig ingezet.  
 
VVD-Gorinchem kijkt kritisch hoe de gebouwen van de brede scholen echt in de breedte worden ingezet. Een 
ander voorbeeld dat hierbij aansluit, is het aanbieden van zomerschoolcursussen of naschoolse 
leeractiviteiten. Onder andere particuliere instellingen kunnen hierbij een rol spelen. Leerlingen en andere 
geïnteresseerden kunnen achterstanden inhalen of zich juist verdiepen in bepaalde onderwerpen. 
 
Vervolgopleidingen 
Het MBO is een zeer belangrijk onderdeel van het onderwijs. Gorinchem telt bijna 5000 MBO-studenten. De 
MBO opgeleide werknemers vormen een belangrijk deel van de arbeidskracht van onze samenleving. Een 
goede aansluiting van onderwijs op arbeidsmarkt is hierin belangrijk. Voldoende stageplekken voor MBO’ers 
zijn hierbij essentieel. Duurzame contacten tussen het lokale bedrijfsleven en onderwijs zijn dan ook 
onmisbaar. De gemeente blaast zijn partij daar in mee.  
 
VVD-Gorinchem is een voorstander van nieuwe initiatieven in het onderwijs en volgt de ontwikkelingen 
nauwgezet. Het initiatief ligt bij het onderwijs. Zo zijn wij blij met de opleiding HBO ICT, die opgezet is in 
samenwerking met het bedrijfsleven. Goed technisch onderwijs is belangrijk voor het bedrijfsleven. 
 
Het behalen van een diploma is niet langer het eindstation. Ontwikkelingen op de arbeidsmarkt volgen zich 
in rap tempo op en vragen om voortdurende bij- en omscholing. Het is dan ook belangrijk dat een ieder 
wendbaar blijft op de arbeidsmarkt. VVD-Gorinchem zal scholen en bedrijven uitnodigen om samen 
initiatieven te ontwikkelen om onderwijs ook aan volwassenen aan te bieden.  
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Zorg & sociale voorzieningen 
 

Vanuit onze principes van sociale rechtvaardigheid en gelijkwaardigheid staat dit hoog op 
de agenda voor ons als lokale liberalen. Maar ook eigen verantwoordelijkheid en vrijheid 

spelen hier een rol. Mensen willen zelf de regie houden over hun leven.  
 

Een zeer groot deel van de begroting van Gorinchem wordt besteed aan het sociale domein. 
Het gaat hier om mensen die hulp behoeven, omdat het hen (tijdelijk) niet lukt om het op eigen 

kracht te redden. We moeten mensen niet alleen helpen als ze dat nodig hebben, maar zo 
mogelijk  juist ook een zetje geven om weer zelfstandig verder te kunnen. We hebben een grote 

verantwoordelijkheid naar deze mede stadbewoners. Iedereen is er bij gebaat om het zelf te redden 
in het leven. Eigen waarde wensen we iedereen. 

 
Het financieren van vele sociale programma’s is een grote uitdaging. Het managen ervan staat te ver 

af van het gemeentebestuur. De organisatie in de Gemeenschappelijke regelingen beperkt onze sturing. 
De sturing en het beheer dient daarop te worden aangepast. 

 
Kritisch zijn we over het functioneren van de Sociale Teams in Gorinchem en de Dienst Gezondheid & Jeugd. 

De (financiële) risico’s zijn hoog. De inwoners die beroep doen op deze regelingen, moeten goed en adequaat 
worden bediend. Wij vinden dat zorgprofessionals daarbij aan zet zijn. Geef ze de ruimte en de vrijheid. 
 
VVD-Gorinchem vooruit 
Sociaal Team 
De uitvoering van de Sociale Teams valt nog verder te verbeteren. De professionals moeten voldoende ruimte 
hebben om hun werk te kunnen doen. VVD-Gorinchem zet in op sturing op resultaten en effecten. We zijn 
voorstander van het optimaal benutten van het budget en integrale samenwerking. We willen dat alle 
partijen die zich met de zorg voorziening van de inwoners bezighouden, nauw met elkaar samenwerken en 
onderling goed afstemmen. Van wijkagent tot Gorinchem Beweegt tot jeugdzorg tot huisarts en alle andere 
zorg en hulpverleners.  
 
Ook de administratieve druk moet worden verminderd. Door de professionals meer ruimte en mandaat te 
geven willen we de administratieve rompslomp terugdringen. Hierdoor kunnen ze meer tijd besteden aan 
het werk waarvoor ze opgeleid zijn dan aan het papierwerk. 
 
Gezond leven 
We willen met elkaar een gezonde toekomst bouwen met bijvoorbeeld minder overgewicht en minder 
verslavingen. Nationaal is de zorg de grootste kostenpost. Daarom moeten we met z’n allen 
verantwoordelijkheid nemen en een gezonde levensstijl nastreven. Wij zetten in op het blijven informeren 
van onze inwoners, jong en oud, over de risico’s van verslavingen en een ongezonde levensstijl. Denk daarbij 
aan het ontmoedigen van roken en het gebruik van lachgas. In de coronaperiode zagen we ook dat mensen 
met overgewicht een veel hoger risico hadden op ziekenhuisopname en overlijden. Een gezonde levensstijl 
is dus cruciaal. 
 
Ook belangrijk voor een gezonde leefomgeving is de vaccinatiegraad voor ziektes als polio, rode hond en 
covid. Helaas nemen steeds minder mensen de verantwoordelijkheid hun kinderen hiertegen te vaccineren 
waardoor zij de hele samenleving in gevaar brengen. In onze regio daalt de vaccinatiegraad al jaren. Hier 
moeten we flink aan de slag om ouderen en inwoners te blijven informeren.  
 
Maatwerk 
VVD-Gorinchem staat voor maatwerk in de zorg voor kwetsbare inwoners. Daarbij houden mensen zoveel 
mogelijk zelf de regie in handen. Persoonlijk en menselijk contact staat voorop. Eén gezin, één regisseur, één 
hulpplan met een optimale en integrale afstemming. De financiering van deze zorg moet geschieden op basis 
van de behaalde resultaten die regelmatig worden gemonitord.  
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Beatrixziekenhuis  
Het Beatrixziekenhuis is een belangrijke voorziening in Gorinchem die we moeten houden. We blijven ons 
inzetten voor een volwaardig ziekenhuis. Dit hebben we het afgelopen jaar ook gedaan, toen er sprake was 
van dreigende sluiting van de Eerste Hulp post. Samen met de VVD-fracties uit Altena, Molenlanden en 
Vijfheerenlanden hebben we onze woordvoerder in de Tweede Kamer ingelicht, daaruit kwam meteen 
resultaat. We blijven in gesprek met de VVD-fractie in de Tweede Kamer en de gemeenten in het 
verzorgingsgebied van het ziekenhuis. 
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Economie, werkgelegenheid en ondernemen 
 

Gorinchem is een  gemeente met wereldwijd opererende, grote en middelgrote bedrijven. 
Ook kent onze gemeente heel veel kleine bedrijven en zzp’ers. Voor de gemeentelijke 

overheid is er slechts een  beperkte rol. Het is de ondernemer die onderneemt, dat kan die 
als beste. Voor ons als VVD-Gorinchem is het belangrijk dat we ons inzetten op taken waar de 

gemeente wél over gaat zoals infrastructuur, toegankelijk gemeenteloket en een goede en 
snelle afhandeling van vergunningen. Voor het aantrekken en behouden van bedrijven in 

Gorinchem heeft de gemeente een belangrijke taak om voor een goed vestigingsklimaat te 
zorgen. Dit kan door goede faciliteiten aan te bieden, maar dient ook deels te komen vanuit 

citymarketing, waarbij we Gorinchem ‘in de markt’ zetten om ons te laten zien aan ondernemers 
als potentiële vestigingsplek. 

 
Tijdens de coronaperiode hebben de ondernemers het zwaar gehad. Wat we in die tijd zagen was een 

betuttelende gemeentelijke overheid die soms niet naast, maar tegenover de ondernemers leek te 
staan. Vanuit liberaal oogpunt is het belangrijk dat inwoners de vrijheid krijgen om met initiatieven te 

komen. Ook bleek de afstand tussen het stadhuis en de stad en haar ondernemers groot. Wij staan voor  
een  actieve opstelling van de gemeente. De coronaperiode liet ons ook zien dat de digitale bereikbaarheid 

van de gemeente flink verbeterd kan worden. Om aangesloten te blijven op de wereld voor inwoners en 
zzp’ers en bedrijven is glasvezel een must. Wij willen dat snel aanleggen. We mogen niet achter blijven. 
 
Gorinchem moet een goed vestigingsklimaat voor (nieuwe) bedrijven zijn.  Dat zorgt voor een toegevoegde 
waarde aan de stad en levert kwalitatief goede banen voor praktisch en theoretisch geschoolde mensen.  
 
De bedrijven bieden werkgelegenheid, dynamiek en belastinginkomsten. Hiervan kan de hele Gorinchemse 
samenleving profiteren.  
 
Een goed aanbod van winkels is essentieel voor de dagelijkse voorzieningen en voor het plezier om in 
Gorinchem te wonen. Voor horeca geldt hetzelfde. Er dient een gevarieerd winkel aanbod te zijn voor de 
inwoners van de stad. Voor de voorziening van de dagelijkse behoefte maar ook voor de meer 
gespecialiseerde boodschappen. Een breed winkel aanbod dus. 
 
We laten de partijen in de binnenstad de leiding en de initiatieven nemen. We stimuleren, faciliteren, duwen 
verleiden en trekken. Het gemeentebestuur moet een open houding aannemen en samen met de 
ondernemers Gorinchem promoten als stad met een gezond ondernemersklimaat. 
 
VVD-Gorinchem vooruit 
Werkgelegenheid 
Veel inwoners van Gorinchem werken elders en er komen dagelijks veel mensen van elders om hier te 
werken. Goede bereikbaarheid per auto, fiets en openbaar vervoer is essentieel voor zowel werkgevers als  
werknemers.  
 
De gemeente kan met  een goede dienstverlening een bijdrage leveren aan een goede vestigingsplek voor 
ondernemers.  
 
De koopkracht van de inwoners en de bezoekers is een belangrijke factor in de economie van de stad. Bij 
haar beleid dient de gemeente deze belangrijke factor altijd mee te laten wegen. Dit is van doorslaggevend 
belang bij het in stand houden van voorzieningen en middenstand.  
 
Voor een aantrekkelijk vestigingsklimaat  is het noodzakelijk dat de OZB-belasting niet wordt verhoogd. De 
lasten zijn al hoog in onze gemeente en dat draagt niet bij aan een goed vestigingsklimaat. Mogelijkheden 
om de kosten te verlagen lijken er niet te zijn, maar zodra er ruimte is willen we dat direct de kosten voor 
ondernemers naar beneden worden bijgesteld. 
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Gorinchem is een evenementen stad. Misschien niet zo groot als andere steden maar voor onze maat zijn we 
op dat gebied actief. VVD-Gorinchem wil dat meer uitbaten. De Evenementenhal en straks het nieuwe Van 
der Valk hotel bieden mogelijkheden om ons op dat gebied meer te profileren en daar succes mee te behalen. 
 
Naast de grote bedrijven hebben we ook veel ondernemers in het Midden en Klein Bedrijf die veel ideeën 
hebben hoe de stad meer bezoekers en ondernemers kan trekken van buitenaf. Samen met hen willen wij 
de citymarketing daar op scherpstellen. Hun plannen en initiatieven zijn de moeite waard om te bespreken. 
 
Ondernemen, waar in de stad 
Bedrijventerreinen, winkelketens en lokale ondernemers vinden hier een goed vestigingsklimaat en dat 
moeten we blijven ontwikkelen. Voor de winkeliers hebben we in het verleden al een stap gemaakt door hen 
de vrijheid te geven om zelf te bepalen wanneer ze open zijn. Deze vrijheid dienen zij te behouden.  
 
Ondernemers uit de binnenstad hebben voorstellen gedaan om het winkelcentrum in te krimpen om zo een 
aantrekkelijkere winkelstraat te creëren zonder leegstaande gebouwen. We gaan voor een levendige 
binnenstad met een veelzijdig winkelaanbod en we zijn blij dat de ondernemers zelf met ideeën hiertoe 
komen. VVD-Gorinchem juicht hun initiatief toe en heeft er meermaals voor gepleit in de raad.  
 
Ook ideeën om leegstaande kantoren en winkels om te bouwen tot woningen ontvangen we positief.  
 
Citymarketing is in de huidige tijd een belangrijk instrument. Wij definiëren dat als de inzet om bedrijven 
naar de stad te krijgen, horeca en middenstand aantrekken en toerisme te promoten. Een breed pakket dat 
verschillende expertise en benadering vraagt. De huidige opzet en uitvoering van citymarketing kan hier niet  
goed genoeg aan tegemoet komen, daarvoor zijn middelen en arbeidskracht te weinig. Een brede 
heroriëntatie zou van toegevoegde waarde zijn, meer expertise en breder opgezette campagnes. 
Citymarketing richt zich op de inwoners, de regio, de schil daarbuiten en op specifieke kernmarketing targets. 
Denk aan riviercruises, de vesting geschiedenis en de UNESCO-werelderfgoed waterlinie, maar ook onze 
beeldencollectie en de mooie fietsomgeving 
 
Binnenstad en andere winkel gebieden; winkels en horeca 
De winkelgebieden in de stad dienen wat ons betreft aandacht te krijgen. Ze moeten goed bereikbaar zijn 
binnen de mogelijkheden van de infrastructuur. De bereikbaarheid van het Piazza centrum moet worden 
verbeterd. De Wilhelminalaan in de Haarwijk vraagt onze constante en alerte aandacht. We dienen ervoor 
te zorgen dat de bestaande kwaliteit goed blijft. 
 
De focus is niet slechts op de binnenstad. Ook de andere winkelgebieden zijn belangrijk voor onze stad. 
 
Voor de binnenstad is nauwe samenwerking met de onroerend-goed eigenaren zeer relevant, de 
ondernemers en de inwoners werken aan verbetering. Die bestaat er in eerste instantie uit dat we het 
winkelgebied verkleinen om de aantrekkelijkheid op lange termijn  te borgen. VVD-Gorinchem zet in op het 
‘Gorinchems Warenhuis’ concept. Winkels buiten het kerngebied worden weer woonhuis. Boven winkels 
willen we zo veel mogelijk bewoning. 
 
Toerisme economie 
Gorinchem als mooiste vestingstad van Nederland biedt kansen. VVD-Gorinchem geeft extra aandacht aan 
het bevorderen en verder ontwikkelen van toerisme. Zo kunnen we de Gorinchemse positie als een rivier-
cruise bestemming verder ontwikkelen. Op de Merwede vindt druk cruise verkeer plaats, daar kan 
Gorinchem van profiteren. Daartoe is het nodig de faciliteiten voor het afmeren van de schepen te 
verbeteren en uit te breiden maar daarnaast moet ook de stad meer ingesteld zijn op het ontvangen van 
deze toeristen.  
 
Toeristen willen dat er in de stad wat te beleven is. VVD-Gorinchem zal stimuleren dat er vanuit citymarketing 
ruim nadacht is voor de diverse vormen van toerisme. Om te zorgen voor een aantrekkelijke toeristische 
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bestemming dient de gemeente en de ondernemers in de stad te kijken naar het aantrekkelijker maken van 
toeristische plekken en looproutes. Gorinchem maakt al deel uit van een samenwerkingsverband op het 
gebied van riviercruises. Daar dient maximaal gebruik van gemaakt te worden. Het doel is om meer toeristen 
naar de stad te trekken en daar economisch van te profiteren. De stad moet daarbij ook leren hoe de 
riviercruise passagiers te ontvangen en een aantrekkelijk verblijf te bieden. Riviercruise toeristen geven geld 
uit in onze stad als de stad hen iets aantrekkelijks te koop aanbiedt. 
 
Bedrijventerreinen 
Er is ruimte op de bedrijventerreinen voor nieuwe bedrijven. Ook komt er nieuwe ruimte met de bouw van 
het industrieterrein Groote Haar in Gorinchem-Noord. Daarbij zet VVD-Gorinchem in op het aantrekken van 
bedrijven die een hoge toegevoegde waarde leveren, innovatief zijn en goede en zo hoogwaardig mogelijke 
duurzame arbeidsplaatsen bieden. Er is een aantal wat oudere industrieterreinen die toe zijn aan een 
vernieuwing dan wel beter een andere bestemming kunnen krijgen. De ontwikkeling van de vleugels van de 
stad, de ruimte op het terrein in Gorinchem-Noord en in het oosten geven kansen om de bedrijven meer 
naar buiten te verplaatsen en in de stad meer wonen en andere activiteiten te ontwikkelen. Dat vraagt om 
een creatieve, zakelijke en oplossingsgerichte aanpak. Daar is VVD-Gorinchem goed in. 
 
Glasvezel 
Wij hebben meermaals gepleit voor de aanleg van een glasvezelnetwerk in Gorinchem. Er lijkt wat beweging 
in te komen. Wij willen maximaal versnellen. Voor 2025 iedereen aan de glasvezel! We kunnen als Gorinchem 
niet achter blijven op het gebied van digitale infrastructuur. 
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Klimaat en duurzaamheid, een toekomstbestendig Gorinchem  
 

Klimaat gaat ons allemaal aan. Iedereen moet zijn bijdrage leveren. De gemeente, de 
inwoners en de bedrijven. We hebben een flinke opgave op dit gebied. Die is ons opgelegd 

vanuit het Rijk en de Provincie. Daarbij is het zaak om dat zoveel als mogelijk te doen met in 
achtneming van de lokale mogelijkheden, belangen en onmogelijkheden. We dienen bij het 

uitvoeren van deze opdracht wel realistisch te blijven en ons niet in een tunnelvisie blind te 
staren.  

 
Wij zijn als lokale liberalen de partij van verantwoordelijkheid nemen. Daar hoort ook het nemen 

van verantwoordelijkheid voor een goede leefbare toekomst bij. 
 

Klimaatbewust verduurzamen 
VVD-Gorinchem wil dat de gemeente haar rol speelt in lokale en regionale initiatieven samen met 

bewoners, ondernemers en andere partijen. Door samen te werken kan het energieverbruik en uitstoot 
worden teruggedrongen. Het doel is om een groot deel van onze woningen af te koppelen van het 

aardgas en aan te sluiten op een duurzame energiebron. VVD-Gorinchem is voor aardgasvrij bouwen en 
eist bij elk beleidsvoorstel een duurzaamheidsparagraaf. Dit betekent dat er voor elk beleidsvoorstel 

rekening gehouden moet worden met de impact van het beleid. Dit vereist dat de kennis over milieu impact 
binnen het ambtelijke apparaat vergroot en geactualiseerd dient te worden. 
 
Alle nieuwbouw in Gorinchem dient klimaatneutraal te zijn. Dit houdt in: geïsoleerd, zonnepanelen, 
energiezuinig en volgens de laatste ontwikkelingen. 
 
Afval 
De stad moet schoon zijn. Met elkaar moeten we de stad en de natuur schoon houden door ons afval gewoon 
weg te gooien waar het hoort, zoals het hoort. Het bewustwordingsproces bij de inwoners met betrekking 
tot afval scheiden is in gang gezet. De dienstverlening door Waardlanden is nog niet optimaal. Ze dienen 
meer in te zetten op het faciliteren van afvalscheiding en het schoonhouden van de stad. Hun rol is niet alleen 
vuilophalen en verwerken, maar ook de stad schoonhouden. Ook inwoners zelf dienen hun 
verantwoordelijkheid te nemen en hier aan bij te dragen. 
 
We willen naar een kleinere afval uitstoot per inwoner toe. De doelstelling is dit zo spoedig mogelijk terug te 
brengen naar 100 kg per inwoner. Op de lange termijn moet al het afval als grondstof dienen om zo een 
circulaire economie te creëren. Afval scheiding aan de bron versus nascheiding is een dilemma. Waardlanden 
dient daarop te worden aangestuurd. De overeenkomst met Waardlanden moet hierop waar nodig worden 
aangepast. Meer expertise is nodig. Ook moet Gorinchem de problematiek van afvaldump in de stad en bij 
containers aanpakken. 
 
Energie 
Samen met de regio moeten we duurzame energie opwekken in het kader van de Regionale Energie 
Strategie. Wij zijn tegen het plan om hele hoge windmolens te bouwen binnen onze gemeentegrenzen. Dit 
plan voorziet in windmolens pal in natuurgebieden en naast woonwijken met alle gevolgen voor mens en 
milieu van dien. Twaalf windmolens in Gorinchem in totaal is op geen enkele manier een realistisch plan. 
Alternatieven zoals zonnepanelen op daken van scholen, huizen, sporthallen, sportkantines, bedrijven en 
dergelijke moet verder worden uitgewerkt. Voor grote zonneweides is in onze gemeente geen plek. We 
hoeven niet voorop te lopen waar andere regio’s nog helemaal niet zo ver zijn. Onze gemeente is veel te 
klein daarom willen we aansluiting zoeken bij andere regio’s. Innovatie in energie transitie dient een veel 
prominentere plaats in de ontwikkeling van ons beleid te krijgen. De sterke lobby en zakelijke push van de 
windenergie sector is een factor om sterk rekening mee te houden. We blijven openstaan voor de verkenning 
van nieuwe vormen van warmte en energie zoals aquathermie. 
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Natuur 
Natuur zorgt voor een hoger welzijn, maar ook voor een grotere biodiversiteit, afkoeling in de zomer, goede 
afwatering tijdens regenbuien en voor recreatiemogelijkheden. Wij zetten in op het behoud van onze natuur 
in de stad. Voor elke boom die gekapt wordt in onze gemeente dient er vanzelfsprekend ook een boom terug 
geplaatst te worden. Ook dient het maaibeleid in het voorjaar aangepast te worden om waar het kan meer 
bloemrijke bermen te creëren. Daarnaast steunen wij de plannen voor groene daken om zo verder bij te 
dragen aan een grotere biodiversiteit, maar ook aan verkoeling van de stad. Ook bomen in dichtbebouwde 
gebieden zorgen voor verkoeling. Om wateroverlast te voorkomen, zetten we in op de campagne om het 
aantal stenen in tuinen te verminderen zodat het water weg kan zakken. 
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 Gorinchem, een stad om in te wonen  
 

VVD-Gorinchem wil dat Gorinchem een aantrekkelijke stad is om te wonen. We hebben 
een mooie historische binnenstad en wonen in een prachtig landschap met veel water. 

Binnen 15 minuten fietsen ben je buiten. 
 

Maar de grote uitdaging ligt in het bieden van voldoende woonruimte voor diverse groepen. 
 

Woningen: Bouwen, bouwen, bouwen! 
Er heerst woningnood. Het aanpakken van deze woningnood is prioriteit. We zetten in op het 

bouwen van meer huizen, het ombouwen van het bedrijventerrein aan de Lingeoevers naar een 
woonwijk en het ombouwen van leegstaande kantoren naar woningen. Ook inbrei-locaties, hoe klein 

ook, moeten worden bekeken. Wonen boven de winkels gaan we zo veel als mogelijk stimuleren. 
Hierbij hebben we extra aandacht voor een/tweepersoonshuishoudens en starters. 

 
De krapte op de woningmarkt heeft een prijsopdrijvend effect en is schadelijk voor de ontwikkeling van 

de woningvoorraad die niet in balans is. We hebben een grote hoeveelheid sociale woningbouw huizen 
waarin voor een aanzienlijk deel sprake is van scheefwonen, waarbij de bewoners ‘te rijk’ zijn om nog in een 

sociale huurwoning te wonen. Hoe doorbreken we dat? We werken nauw samen met de verschillende 
partijen die actief zijn in de sector. We denken dat  een tweede woningcorporatie in Gorinchem 
mogelijkheden biedt. Doordat we slechts één woningcorporatie hebben in onze stad ontstaat er een 
monopolie zonder concurrentie. Een tweede woningcorporatie zorgt voor de nodige diversiteit en bevordert 
innovatie en aantrekkelijke prijsstelling door competitie. Het aanbod van sociale huurwoningen in Gorinchem 
is hoog. Er dienen vooral meer woningen voor het middensegment om doorstromingen te stimuleren. De 
woningbouwcorporaties en andere investeerders sporen we maximaal aan om te investeren in nieuwe 
woningen. 
 
Met de nieuwe Omgevingswet hebben gemeenten de ruimte om inwoners en bouwende partijen zo veel 
mogelijk vrijheid te geven en zo min mogelijk betuttelende eisen op te leggen. Dit kan de bouw van nieuwe 
woningen stimuleren.  
 
Stadsontwikkeling 
Meer woningen vraagt om goede planning en vergt een actieve en alerte overheid. De gemeente stelt de 
kaders in bestemmingsplan/omgevingsplan, beeldkwaliteitsplan, anterieure overeenkomst en nota van 
uitgangspunten. Die sturingsinstrumenten wil VVD-Gorinchem zakelijk, creatief en gericht op doel en 
kwaliteit vorm geven. 
 
De ontwikkeling laten we aan de private partijen. Maar daar dienen we goed op onze tellen te passen en de 
zaken goed uitonderhandelen en afspreken. Daar moet je vroeg in het proces mee beginnen en je op een 
goede manier door onafhankelijke partijen laten begeleiden. Zulke ingewikkelde zaken kunnen we niet met 
ons eigen apparaat van a tot z behandelen. Bij het bouwen van woningen kun je ook niet zonder een plan 
over goede verbindingen, parkeren, en andere voorzieningen. Het is cruciaal om met een goed integraal plan 
te komen voor de gehele stad, zodat alles met ‘elkaar’ in verbinding staat en niet los van elkaar. 
 
Parkeren 
Parkeren is steeds lastiger overal in onze stad, niet alleen in de binnenstad! Tot nu toe is de gemeente vooral 
bezig geweest met het parkeerbeleid in de binnenstad. Voldoende parkeerplaatsen voor bewoners van onze 
stad is van groot belang. De auto zal ook in de toekomst een belangrijke vorm van personen vervoer blijven. 
 
VVD-Gorinchem vindt dat de hoeveelheid parkeerplaatsen in de binnenstad nu niet in balans is met het 
aantal bewoners. Gezien het aantal bouw en verbouw plannen in de binnenstad dreigt die onbalans nog 
verder toe te nemen. Bij nieuw- en verbouw zal gezorgd moeten worden voor voldoende eigen 
parkeergelegenheid waar mogelijk. Maar we dienen ons ook heel goed te beseffen dat de historische 
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binnenstad niet gebouwd is voor de auto. We moeten ons daarom ook realiseren dat het een illusie is dat 
iedereen altijd makkelijk kan parkeren in de binnenstad.  
 
We houden verder de ontwikkeling met betrekking tot elektrische auto’s in de gaten. Er is een sterk lange 
termijn beleid nodig voor het plaatsen van laadpalen om deze auto’s op te laden. 
 
Leefomgeving; kwaliteit  
Leefbaarheid betekent wat ons betreft ook genoeg speelplekken voor jongeren. Schoolpleinen kun je 
optimaal benutten door ze open te houden (dit past bij het brede-school-concept). Door regelmatig contact 
met de bewoners te onderhouden, kan je inspelen op de behoefte en initiatieven ondersteunen.  
 
De oudere mede inwoners en mensen met een fysieke beperking moeten zich ook goed kunnen verplaatsen. 
De stad moet voldoen aan de daartoe gestelde eisen zodat het toegankelijk is voor elke inwoner. 
 
De publieke ruimte dient aantrekkelijk gemeubileerd te zijn. Groenvoorziening buiten eigen tuin en balkon is 
voor iedereen een verlengstuk van zijn/haar huis. Dat vraagt dus nogal wat van de kwaliteit en onderhoud. 
Het groenbeleid dient rekening te houden met biodiversiteit, insecten en bloemenpracht. Er valt veel immers 
te verbeteren. 
 
Ook bij nieuw bouwen zullen we zorgen dat er voldoende publieke ruimte is. De krapte die vaak ontstaat 
doordat elke vierkante meter wordt uitgeput om de opbrengsten te maximaliseren heeft tot slechte 
leefomgevingen en toekomstige verloedering geleid. Ruimte buiten je eigen woning is voor welbevinden en 
kwaliteit van leven van groot belang. 
 
Historisch Gorinchem 
‘De vesting is Gorinchems parel’ en ‘tegelijkertijd is de historische binnenstad geen museum’. Onze stad is er 
een om trots op te zijn. Een klassieke rondwandeling op onze vestingwallen is voor bewoners en toeristen 
een mooie ervaring. Ook is onze stad nu UNESCO-werelderfgoed en de mooiste vestingstad van Nederland, 
dit geeft ons de plicht om ervoor te zorgen dat het historische karakter bewaard blijft. De stadswallen willen 
we intact houden en niet openbreken voor een nieuwe brug naar de binnenstad. Het is zeker de moeite 
waard om het Vestingplan opnieuw te bekijken en eventueel te actualiseren.  
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Financiën 
 

De gemeentelijke financiën staan de laatste jaren onder druk. De financiën baren zorgen. 
VVD-Gorinchem constateert dat er veel nieuwe schulden gemaakt zijn en dat er grote 

projecten bedacht zijn die straks tot nog meer schulden gaan leiden. Daar zitten ook risico’s 
aan want grote projecten leiden maar al te vaak tot kosten overschrijdingen in de bouwfase 

en later in de exploitatie. Kortom in de gemeentelijke financiën zitten (te) grote onzekerheden. 
Dat vindt VVD-Gorinchem onverantwoord. 

 
De schuldpositie van Gorinchem is drastisch verslechterd. Als stad gaan we naar een schuld van  

167 miljoen euro(!). Per inwoner is de schuld nu 3.787 euro, en daarmee ligt Gorinchem 243 euro 
boven het Nederlandse gemiddelde (€ 3.544).  

 
De lasten voor inwoners zijn verder verhoogd. De gemeente blijft geld uitgeven. Investeren is 

noodzakelijk, maar dat moet verstandig gebeuren. Elke euro die de gemeente uitgeeft is immers een 
euro die is opgebracht door de inwoner. Wij willen duurzame overheidsfinanciën om te zorgen dat de 

volgende generaties Gorinchemmers niet opgezadeld zitten met de schulden die we nu maken.  
 

VVD-Gorinchem vooruit 
Financiële situatie 
Wij vinden dat de financiële situatie van de gemeente verstevigd moet worden. We willen dat de 
gemeentelijke financiën stabiel zijn én dat er genoeg vermogen wordt aangehouden sterk te staan voor de 
toekomst en de lasten voor de inwoner laag te houden.  
 
De OZB willen we verlagen. De lasten voor de inwoners worden wat ons betreft zo laag als mogelijk 
gehouden. Om een gunstig vestigingsklimaat te houden voor werken en wonen in Gorinchem is het cruciaal 
om de lasten laag te houden en het huishoudboekje op orde te houden.  
 
De hondenbelasting wordt afgeschaft zonder daarbij de lasten voor alle inwoners te verhogen. VVD-
Gorinchem vindt dat je het bezit van gezelschapsdieren niet moet belasten. De hondenbelasting is de laatste 
jaren ook slechts gebruikt om gaten in de begroting op te vullen. 
 
Financiën in kader van regionale samenwerking 
Een groot deel van de gemeentelijke voorzieningen wordt samen met andere partijen en binnen de regio 
geregeld. Dat is een goede aanpak, maar de controle op de financiën en resultaten zijn daarmee op afstand 
komen te staan. We worden steeds geconfronteerd met financieel tegenvallers. VVD-Gorinchem wil dat de 
raad op dit gebied meer betrokken is. De budgetten en jaarrekeningen evenals grote investeringen dienen 
ruim van tevoren gepresenteerd te worden. We willen dat de gemeenschappelijke regelingen worden 
aangepast en dat experts als dagelijks bestuursleden een rol gaan spelen om daarmee de expertise en 
klankbord functie richting management te verbeteren. Het geeft ook de  raad de mogelijkheid om echt 
onafhankelijke informatie te krijgen. De wethouders zitten in het Algemeen Bestuur en hebben daar hun 
politieke inbreng. Zij dienen op afstand te staan van het zakelijke gedeelte van de operatie die door de 
organisaties moet worden uitgevoerd. Bovendien kan de wethouder of ambtenaar die voor Gorinchem in 
het bestuur van deze ‘gemeenschappelijke regelingen’ zit, zo de belangen van Gorinchem maximaal 
realiseren. Een regelmatige en adequate terugkoppeling en een goede verstandhouding met de andere 
deelnemers zijn essentieel. 
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